
Kranjsko. 
Glavno zborovanje postojinskega učit. društva se 

vrši dne 3. avgusta ob lO1/^ uri dop. v šolskem poslopju s 
sledečim vzporedom : 1.) Pozdrav predsednikov. 2.) Poročilo 
tajnikovo. 3.) Poročilo blagajnikovo. 4.) Volitev preglodovalccv 
računov. 5.) Volitev 7 odbornikov. 6.) Nasveti. Odbor . 

Štajersko. 
Savinjsko učiteljsko društvo je zborovalo dne 23. ju

lija na Vranskem. Zborovanju, ki je bilo dobro obiskano, so 
prisostvovali tudi sledeči gostje: gospa in gdč. Meglic, gdč. 
Grebene, g. Fischer ter jurist g. Kodermann. Prav presrčno 
je pozdravil zborovalce najprej g. Meglic, uadučitelj na 
Vranskem, potem pa predsednik društva g. Farčnik. Zani
mivo je bilo predavanje g. Stritarja: »Prva skrb" po for
malnih stopnjah. Vsem je predavanje ugajalo, samo po naših 
mislih je bila vsa učna slika nekoliko preveč komplicirana 
in malo pretežavna za drago, oziroma tretje šolsko leto. Pre
davanju je sledila živahna debata. Živahen razgovor se je 
unel radi ustanovitve čebelarskega društva. Društvo se bo v 
kratkem ustanovilo in se je v ta namen že izvolil osnovalni 
odbor, ki naj vse potrebno ukrene, potem pa skliče ustanovni 
občni zbor. Društvo obeta biti velike važnosti za savinjsko 
dolino. V osnovalni odbor so bili izvoljeni gg.: Farčnik, 
Marschitz, Meglic in Zdolšek. G. Zotter je priporočal „Šolsko 
matico", rekoč, da je sveta dolžnost vsakega slovenskega 
učitelja, da je naročnik „Šolske matice". Prihodnje zboro
vanje se vrši v sredi meseca oktobra v Letušu. Omeniti 
moram tudi, da se je g. predsednik tekom zborovanja spo
minjal elveh članov — jubilantov: g. Meglica in gdč. Sni
deršič. Prvi obhaja letos tridesetletnico, druga pa petindvaj
setletnico učitcljevanja na Vranskem. Obema želimo, da bi 
še mnogo, mnogo lot delovala v prid in blagor naše mladine 
in našega naroda. Živela! Poleg tega veselega dogodka bodi 
mi dovoljena še sledeča neljuba opazka. V našem okraju 
imamo štirirazrednico, na kateri učitelj ujeta dve mladi gospo
dični in en mlad gospod, ki se pa tako zanimajo za naša 
zborovanja, da so vedno odsotni. Gospoda, če se zboruje 
poleti ob krasnem vremenu in če se ne potrudijo priti k 
zborovanju najbližje, jedva 5 km oddaljene učne osebe, je 
to neodpustljivo. Mi si hočemo to dobro zapomniti, da bomo 
vsaj vedeli, s kom imamo opraviti. Kdor ni z nami, je zoper 
nas. In res je tako! . . . Po zborovanju smo se zbrali na 
vrtu gostilnice „Slovan", kjer smo izpregovorili še marsikatero 
besedo ter ostali pozno v noč skupaj. 

Iz ormoškega okraja nam pišejo: Muogobrojna ude
ležitev zborovanja okrajnega učiteljskega društva ormoškega 
je pokazala, da je društveni odbor pravo zadel, ko je določil 
trg središki za zborovanje dne 2. julija. Ker je bila takrat 
zaradi bolezni središka šola zaprta, se je zborovanje vršilo 
v občinski sobaui. 

Kot gostje so društvo počastili gg.: župan središki Jos. 
Sinko, dež. poslanec Ivan K o č e v a r , in veletržec Makso 
R o b i č , katere je društveni načelnik g. A. Pore kar prav 
presrčno pozdravil. — Ta posest mora uciteljstvo ormoškega 
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okraja z zadovoljnostjo utešiti, ker kaže, da se za šolo, uci
teljstvo in njegovo delovanje v šoli začenjajo zanimati tudi 
dragi sloji, ki imajo dostikrat p r i l i k o in voljo s svojo 
vplivno besedo marsikaj doseči, kar je šoli in učiteljstvu v 
ugled, narodni naobrazbi pa v korist. Seveda so še tudi 
kraji, ki so učitelju pekel, ali pa kjer se za „školnika" zani
majo en mesec pred veselico. Nadalje se je zborovanja tudi 
udeležil g. gimn. abit. iz Varaždina g. Jak. l i r ga ter častni 
član okrajnega učit. društva ormoškega, znani hrvaški pisa
telj, rodom Slovenec, g. Dav. T r a t e n j a k , ravnatelj višje 
dekliške šole v Gospiču. Zadnjemu so zborovalci na pozdrav 
g. predsednika naredili navdušeno priznalno ovacijo. Obljub
ljeno podavanje o telegrafiji brez žic je moralo odpasti, 
ker se isto b r e z inžeuerja L j u b š e ni moglo vršiti. A imeli 
smo pa za to drugo — žensko moč, ki nam je brez zvezka 
v rokah podala jasno sliko p zaelnjem učiteljskem izletu iz 
Brežic v Zagreb. Gospodična Julika V a l e n t i n č i č je strla 
led, pokazala, da znajo tudi gospodične dobro in gladko go
voriti v zborovanjih. Gospodična Valentinčič je v svojem go
voru opisala zanimivo, a tožno potovanje v Zagreb, nam 
pripovedovala, kako so bili pozdravljeni na različnih postajah, 
kako sprejeti v Zagrebu. Pravila nam je različne žalostne, 
pa tudi prijetne dogodljaje, ki jih je doživela z drugimi to 
varišicami in tovariši že na poti in potem v Zagrebu. 

Gosp. Martin Ša lamun je svoj govor o geometričnem 
oblikoslovju častno rešil. Prosi se, da se prihodnjič zopet 
katera gospodična oglasi. Saj ni treba dosti; parola: L e 
p r e v e č n i k a r ! in sicer dne 6. avgusta pri Sv. Lenartu; 
kamor prav prijazno vabi gospod Ivan Kosi. 

Goriško. 
Redni občni zbor tolminskega učiteljskega društva 

zboruje dne 4. avgusta t. 1. ob 9. uri v prostorih šolskega 
poslopja v Bovcu s sledečim dnevnim redom: 1. Pozdrav 
predsednika. 2. Prememba pravil. 3. Poročilo tajnika. 4. Do
pisi. 5. Poročilo blagajnika. 6. Volitev društvenega odbora. 
K polnoštevilni udeležbi vabi najuljudueje odbor . 


